



P.O BOX 91 MAMFE

Tel: (+237) 677 804 511 – (+237) 675 786 462

E-mail: tintocouncil@gmail.com – Website: info@tintocouncil.org

TENDER NOTICE

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER (BY THE EMERGENCY PROCEDURE)

N° 03./ONIT/ MAYOR/TC/ITB/PIB/2025 OF 08.11/2025

FOR THE CONSTRUCTION OF CEAC UPPER BANYANG AT NFAINCHANG (PHASE I)
TINTO COUNCIL AREA MANYU DIVISION SOUTH WEST REGION

FINANCING: PIB 2025

1. **Subject of the invitation to tender:**

Within the framework of the Public Investment Budget 2025 THE **Mayor of Tinto Council (Contracting Authority)** hereby launches an **OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER (BY THE EMERGENCY PROCEDURE)** FOR THE CONSTRUCTION OF CEAC UPPER BANYANG AT NFAINCHANG (PHASE I) TINTO COUNCIL AREA, MANYU DIVISION SOUTH WEST REGION.

2. **Nature of works:**

The works comprise notably:

- LOT 100: PREPARATORY WORKS AND STUDIES
- LOT 200: EARTH WORK
- LOT 300: FOUNDATION
- LOT 400: ELEVATION WORKS
- LOT 500: CARPENTRY WORKS
- LOT 600: METAL/WOODEN JOINERY WORKS
- LOT 700: SANITARY FITTING AND PLUMBING WORKS
- LOT 800: ELECTRICAL WORKS
- LOT 900: PAINTING WORKS
- LOT 1000: TILES WORKS
- LOT 1100: LANDSCAPING (VDR)

3. **Execution deadline:**

The maximum deadline provided for the execution of the works forming this First Phase of the project subject of this invitation to tender is **three (03) months**.

4. **Lots:**

The works shall not be divided into lots

5. **Estimated cost:**

The total estimated cost of the works of this project after preliminary studies is **Twenty-three million (23 000 000) FCFA** as programmed in the 2025 Budget.



6. Participation and origin:

Participation in this invitation to tender is open to all registered Cameroonian enterprises, with the necessary technical, financial and legal capacities.

7. Financing:

Works which form the subject of this invitation to tender shall be financed by **PIB 2025, BUDGET HEAD: 59 30 186 04 641910 464211 921**

Record: No. **JA04834**

8. Bid bond:

Each bidder must include in his administrative documents, a bid bond issued by a first-rate banking establishment approved by the Ministry in charge of finance and whose list is found in document No. 12 of the Tender File, and of an amount for the total project of **four hundred and sixty thousand (460 000) FCFA** which is valid for Ninety (90) days beyond the date of validity of bids.

9. Consultation of tender file:

The file may be consulted during working hours *at the Tinto Council technical service, in room 03 or at the office of the General Secretariat, room 05 Tel: 677 42 4725/ 677 80 45 11 as well as at ARMP/SW/BUA and DD/MINMAP/ MANYU/MAMFE* as soon as this notice is published.

10. Acquisition of tender file:

The file may be acquired during working hours *at the Tinto Council technical service, in Tinto room 03 or at the office of the General Secretariat, room 05 Tel: 677 424 725/ 677 80 45 11* as soon as this notice is published against payment of the sum of **Fourty'Six Thousand (46 000) CFA francs**, payable at the Tinto Municipal Treasury.

NB/ Each bidder is entitled to not more than two (2) bids

11. Submission of bids:

Each bid drafted in English or French in Six (06) copies including the original and five (05) copies marked as such, should reach **room 03** of Tinto Council not later than **03/07/2025 at 9 am.** local time and should carry the inscription:

- Envelop A: administrative documents;
- Envelop B: technical offer;
- Envelop C: financial offer.

These three (03) envelopes will be put in a fourth one which shall be labelled imperatively as follows:

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER (BY THE EMERGENCY PROCEDURE)

N° 03/JONIT/MAYOR/TC/ITB/PIB/2025 OF 03/07/2025

**FOR THE CONSRUCTION OF CEAC UPPER BANYANG AT NFAINCHANG (PHASE II)
TINTO COUNCIL AREA, MANYU DIVISION SOUTH WEST REGION**

"To be opened only during the bid-opening session"

12. Admissibility of bids:

Under penalty of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities (Senior Divisional Officer, Divisional Officers) must imperatively be produced in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender. They must obligatorily be not older than three (3) months preceding the date of submission of bids or may be established after the signature of the tender notice.



Any bid not in compliance with the prescriptions of the Tender File shall be declared inadmissible. This refers especially to the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Minister in charge of Finance.

13. Opening of bids:

The bids shall be opened *in a single* phase. The opening of administrative documents, the technical and financial bids on ~~03.10.2025~~ ^{03.10.2024} at **10 noon prompt local time** by the Tinto Council Internal Tenders Board situated at the Conference Hall of the Tinto Council Chambers. Only bidders may attend or be represented by a duly mandated person.

14. Evaluation criteria:

i. *Eliminatory criteria*

They are especially:

- They lack bid security;
- The Non respect of Article (92) sub 9 of the Public Contracts code;
- Bid not registered in bidders' register
- False declaration or forged documents;
- The bids are not in conformity with the Tender File;
- Technical characteristics which are not in conformity with those specified in the special Technical conditions;
- The technical offer must have at least (70%);
- They lack one-unit price;
- Non conformity bid proper.
- A Bid with the external envelope carrying a sign or mark leading to the identification of the bidder.
- Two bids with the same personnel
- Contractors with abandoned projects with no justification.

ii. *Essential criteria*

The criteria relating to the qualification of bidders could indicatively be on the following:

- Technical Specification or description	Yes/No
- References of similar and other works executed	Yes/No
- Pre-financing capacity	Yes/No
- Access to a credit or other financial resources	Yes/No
- Expenditure schedule or other contracts under execution	Yes/No
- Contractor's references (at least two references in similar jobs)	Yes/No
- Availability of material and essential equipment	Yes/No
- Experience of supervisory staff	Yes/No

The non-respect of two (02) criteria shall cause the elimination of the offer.

15. Award:

The contract shall be awarded to the bidder with the least financial offer having the technical and administrative files which are in conformity with the tender document/file.

16. Validity of bids:

Bidders will remain committed to their bids for 90 days from the deadline set for the submission of bids.

17. Complementary information:

Complementary technical information may be obtained during working hours from the Tinto Council General Secretariat **room 5**, or at the Technical service **room 03**, Tel: 677 424 725/ 675 78 64 62



DONE AT Tinto, THE 03/04/2025

THE MAYOR
(Contracting Authority)

Copies:

- MINMAP/MANYU (for publication)
- MINDDEVEL/MANYU (for information)
- ARMP/SW/BUEA (for publication)
- CM/TCITB
- Notice Boards
- Contracts Service (for archiving)



Joseph Eyong
Lord Mayor
Tinto Council



P.O BOX 91 MAMFE

Tel: (+237) 677 804 511 – (+237) 675 786 462

E-mail: tintocouncil@gmail.com – Website: info@tintocouncil.org

AVIS D'APPEL D'OFFRES

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT (EN PROCEDURE D'URGENCE)

N° 03/AONO/MAIRE/CT/CIPM/BIP/2025 DU 03/04/2025

POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DE CEAC UPPER BANYANG A NFAINCHANG (PHASE II) COMMUNE DE TINTO, DÉPARTEMENT DES LA MANYU.

Financement : Budget d'Investissement Publique (BIP) 2025

1. Objet de l'Appel d'Offres :

Dans le cadre du BIP 2025, le Maire de la Commune de Tinto, Autorité Contractant lance un Appel d'Offres National Ouvert (en procédure d'urgence) **POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DE CEAC UPPER BANYANG A NFAINCHANG (PHASE II) COMMUNE DE TINTO, DÉPARTEMENT DE LA MANYU.**

2. Consistance des travaux :

Les travaux du projet objets du présent appel d'offres sont répartis en un lot unique. Il s'agit de :

- Les travaux préparatoires ;
- Les terrassements ;
- Les travaux de fondation ;
- La Maçonnerie pour superstructure
- La charpente et couverture
- L'Enduit et revêtement
- La Menuiserie bois et métallique
- La plomberie sanitaire
- L'Electricité
- La peinture
- La Voies et réseaux divers (VRD) et Assainissement

3. Délais d'exécution :

Le délai maximum d'exécution des travaux de cette phase est fixé à **trois (03) mois**.

4. Allotissement :

Les travaux qui font l'objet de ce projet seront réunies dans un **(01) seul lot unique**.

5. Coût prévisionnel :

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préliminaires est de **Vingt-trois million (23 000 000) FCFA**.



6. Participation et origine :

Sont éligibles les entrepreneurs Camerounais ayant l'expérience et les capacités techniques et financières.

7. Financement :

Les travaux objet du présent appel d'offres sont financés par le **Budget d'Investissement Public (BIP)** de l'exercice **2025** sur la ligne d'imputation budgétaire **N° 59 30 186 04 641910 464211 921** Numéro de l'acte : **JA04834**

8. Cautionnement provisoire :

Chaque soumissionnaire devra joindre à ses pièces administratives, un cautionnement provisoire délivré par un établissement bancaire de premier ordre agréé par le Ministère en charge des Finances, pour tous les travaux est de **Quart cinq soixante mille (460 000) FCFA** pour les travaux.

Sous peine de rejet, le cautionnement provisoire devra être impérativement produit en original datant d'au plus trois (03) mois. Le cautionnement provisoire sera libéré au plus tard trente (30) jours après le délai de validité des offres pour les soumissionnaires n'ayant pas été retenus. Pour le soumissionnaire attributaire du marché, le cautionnement provisoire sera libéré après constitution du cautionnement définitif.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres :

Le dossier peut être consulté aux heures ouvrables au bureau contrat de la Commune de Tinto, **porte 03** ou au service Technique, **Porte N° 03** Tel: 677 434 725 / 675 78 64 62, dès publication du présent avis.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres :

Le Dossier d'Appel d'Offres devra être obtenu au bureau contrat de la Commune de Tinto, **porte 03** ou au service Technique, **Porte N° 03** sur présentation d'une quittance de versement de la somme non remboursable de **quarante-six mille (46 000) Francs CFA** à la Trésorerie municipale de la commune de Tinto.

11. Remise de offres :

Chaque offre rédigée en Français ou en Anglais en six (06) exemplaires dont un (01) original et cinq (05) copies marquées comme telles, devra parvenir, au Secrétariat General de la Commune de Tinto, au plus tard le **08/05/2025** à **9 heures**, heure locale, dans trois (03) enveloppes internes et distinctes identifiant :

- Enveloppe A : pièces administratives ;
- Enveloppe B : offre technique ;
- Enveloppe C : offre financière.

Ces trois (03) enveloppes seront contenues dans une quatrième qui devra porter impérativement la seule et unique mention suivante :

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT (EN PROCÉDURE D'URGENCE)

N° **03/AONO/ MAIRE /CT/CIPM/BIP 2025** DU **08/05/2025**

POUR LES TRAVAUX DE CONSTRUCTION DE CEAC UPPER BANYANG A NFAINCHANG (PHASE II) COMMUNE DE TINTO, DÉPARTEMENT DE LA MANYU..

An' ouvrir qu'en séance de dépouillement"

12. Recevabilité des offres :

Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres



ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances ou le non-respect des modèles des pièces du dossier d'appel d'offres, entraînera le rejet de l'offre.

13. Ouverture des plis :

L'ouverture des plis se fera en un temps. L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques et financières aura lieu le 03/05/2025 à **10 heures**, heure locale par la Commission Interne de Passation des Marchés Publics de la Commune de Tinto dans la salle de Conférence de la mairie.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou se faire représenter par une personne de leur choix.

14. Critères d'évaluation :

I. Les critères éliminatoires

Il s'agit notamment:

- Absence ou non conformité de la garantie de soumission ;
- Fausse déclaration ou faux documents ;
- Les Absence de deux références des travaux similaires dernières années;
- Offres non-consignée dans le registre des offres
- Non conformité des offres technique ou offres financières ;
- Caractéristiques techniques non conformes aux spécifications techniques contenues dans les cahiers de charge ;

I. Critères essentiels

Les critères relatifs à la qualification des candidats porteront à titre indicatif sur:

Les critères concernant la qualification sont les suivants :

- | | |
|--|--------|
| - Capacité de préfinancement | Yes/No |
| - Programme de dépense ou d'autres contrats sous l'exécution | Yes/No |
| - Les références des travaux similaires | Yes/No |
| - Disponibilité d'équipement matériel | Yes/No |
| - Expérience de personnel de supervision | Yes/No |

Non le respect de 3 critères causera l'élimination de l'offre.

15. Attribution

Le marché sera attribué au soumissionnaire dont l'offre, qualifiée techniquement, aura été évaluée **la moins disant** après vérifications de ses prix et jugée substantiellement conforme au dossier d'Appel d'Offres.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leurs offres pendant une période de quatre-vingt-dix (90) jours, à compter de la date limite fixée pour leur remise.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus au bureau de contrat, **Porte N° 03** de la Commune de Tinto, N° Tel: 677 43 4725 / 675 78 64 62

Copie :

- MINMAP/MANYU
- MINDDEVEL/MAYU
- ARMP/SO/BUEA;
- Président CIPM;
- Affichage
- archive

